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Paikka Coreplast Oy, Laitila

Läsnä Mikko Toivonen Coreplast Oy
Tom Ståhlberg Oy Orthex Finland Ab (puheenjohtaja) 
Risto Kalliainen Leomuovi Oy 
Vesa Kärhä Muoviteollisuus ry 
Pirjo Pietikäinen Muoviteollisuus ry (sihteeri) 
Ari Liimatainen Eino Korhonen Oy 
Jussi Niemi Coreplast Oy 
Kauko Kämäräinen Coreplast Oy 
Mika Pakanen Plastics Manage Finland Oy 

Kokousmuistio 

1. Kokouksen avaus ja työjärjestyksen hyväksyminen, kokoukseen osallistujat

Tom Ståhlberg avasi kokouksen klo 10:10. Esityslista hyväksyttiin muutoksitta. Pirjo 
Pietikäinen kirjasi osallistujat.

2. Edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen

Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja, joka on julkaistu jaoston verkkosivulla 
(https://www.plastics.fi/ruiskuvalu/ruiskuvalujaoston_kokousmuistiot/).

3. Muovialan koulutus murroksessa

Vesa Kärhän mukaan muovialan koulutus on ollut vaiheessa, jossa sitä on saanut 
puolustaa voimakkaasti. Tutkintoon johtavan koulutuksen kysyntä on hiipunut ja on 
jouduttu siirtymään rekrytointikoulutusten tyyppisiin ratkaisuihin. Muovialan 
vetovoiman hiipuessa toisen asteen koukutuksessa ollaan suunnittelemassa 
virtuaalisen koulutuksen lisäämiseen (Tredu), jolloin käytännön työt opittaisiin 
yrityksissä. Tredu haastaa yrityksiä olemaan aktiivisia aloitteen tekijöitä ja kertomaan 
koulutuslaitoksille tarpeistaan.

Myös koulutuskeskus Salpauksessa muovin koulutus on hiipumaan päin, vaikka 
Nastolan seudulla on useita muovialan työpaikkoja.

Muovialan houkuttelevuuden haasteet eivät ole vain Suomen ongelma. Asia nousi 
esiin Muoviteollisuus ry:n ja Tanskan Plast Industrienin Thomas Drustrupin välisissä 
keskusteluissa aikaisemmin marraskuussa. Tanskassa on koululaisille järjestetty 
leirejä, jolla on esimerkiksi vesiurheilua sen lomassa, että kerrotaan muovialasta. 
Muoviteollisuus ry:n hallitus on ottanut koulutusasian listalleen ja sen tiimoilta he 
pitävät "leirinuotion" tarvittavien toimenpiteiden hahmottelemiseksi.



KOKOUSMUISTIO

11.12.2023 

Mikko Pakanen (Plastics Manage Finland Oy) kertoi kehittämästään vuoden 
kestävästä muovialan koulutuksesta, joka on nyt vedetty kerran läpi. Kyseessä oli 
koulutus, johon osallistui 20 henkilöä viidestä muovialan yrityksestä ja se sai 
rahoitusta Satakunnan Elyltä. Koulutus koostui kymmenestä koulutuspäivästä, joihin 
kaikkiin osallistuminen oli Ely-rahoituksen edellytyksenä. Koulutus koostui osuudesta, 
jossa käytiin muovimateriaaleja läpi laajasti ja tämän jälkeen siirryttiin 
ruiskuvalutekniikan opintoihin niin teoriassa kuin käytännössäkin. 
Tämän koulutuspaketin lisäksi Mika Pakanen on käynyt yrityksissä pitämässä näille 
räätälöityjä koulutuksia. 

Ari Liimatainen kuvasi sitä, miten 2011 valmisteltiin Muoviakatemia, jonka 
toimintaan ei sitten löytynytkään rahoitusta. Mukana olivat Tredun edustajat ja 
joukko muovialan ammattilaisia. Opetus pohjautui pitkälti hyvin suunniteltuun 
verkko-opetukseen. Tämä malli on vielä käytettävissä.

4. Muoviteollisuuden suhdannenäkymä (Vesa Kärhä, kaikki)

Vesa Kärhä kävi läpi muoviteollisuuden asioita laajasti. Vuosi on ollut varsin 
työntäyteinen, vaikka suhdanne on kääntynyt laskuun. Paljon uutta säädöstä ja niiden 
valmistelua on ollut. Muun muassa 16.10.2023 komissiolta tullut ehdotus 
muovigranulaattien hukan estosta koko arvoketjussa. Valmistunee annettavaksi 2025.

Muoviteollisuus ry järjesti 29.11.2023 tilaisuuden Eduskunnassa. Paikalla oli useita 
Muoviteollisuuden jäsenyrityksiä ja muovialan hankkeita. Runsaat 40 kansanedustajaa 

ja heidän avustajiaan kävi paikan päällä ja keskustelu oli hyvin vilkasta. https://

www.plastics.fi/tulevaisuus

Pirjo Pietikäinen kertoi Spirit-hankkeen kuulumisia seminaarista, joka järjestettiin 
Espoon Otaniemessä 27.11.2023. Seminaari oli yhteinen PlastLife-hankkeen kanssa. 
Aamupäivästä käytiin läpi hankkeita ja niiden aikaansaannoksia. Iltapäivällä mietittiin 
jätelogistiikan kehityssuuntia ja -mahdollisuuksia ryhmätöiden muodossa. Lisäksi yksi 
ryhmä pohti valittujen muovituotteiden uudelleenkäytön mahdollisuuksia. Seminaarin 

materiaaleja pääsee katsomaan

https://www.spiritprogramme.com/material-from-seminar-enabling-the-circular-

economy-of-plastics-27-11-

2023/?utm_campaign=SPIRIT%20programme&utm_medium=email&_hsmi=2850346 
72&_hsenc=p2ANqtz-_xktxqL4GQa1CBerNM6YWYS4YXXWv_mWq3w-

EIWKxqMKoiyjP8rWeaNfUrmlyyzMH2ylzBxIMR4BdP99l4_FG6BhyRKogLqq_W15sa10 
whwYt0ynw&utm_content=284829438&utm_source=hs_email

5. Muut asiat

Vesa Kärhä kertoi, että Muoviteollisuus ry:n ja Huoltovarmuuskeskuksen välinen 
sopimus on uudistumassa 2024. Siinä muovi- ja kumipoolin toiminta jatkuu, mutta 
jotain muutoksia koko huoltovarmuustoimintaan Suomen viime aikojen 
kriisikokemuksen perusteella voidaan odottaa. Muoviteollisuus ry:n hallitus näkee
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osallistumisen toimintaan tärkeänä ja on antanut Vesa Kärhälle mandaatin 
allekirjoittaa uusi sopimus. 

Puheenjohtaja otti esiin se, että hän on toiminut roolissaan jo yhdeksän vuotta ja on 
valmis siihen, että vastuu siirtyy jollakin toiselle. Keskustelu päätyi siihen, että Tom 
Ståhlberg jatkaa puheenjohtajana. 

Työväline- ja muoviteollisuuden neuvottelupäivät ovat 25.-26.1.2024 Joensuussa ja 
Kolilla. 

6. Seuraava kokous, päivämäärä ja alustusaiheet

Seuraava kokous pidetään 15.3.2024 Porvoossa Eino Korhonen Oy:n tiloissa klo 10–13.

Pirjo Pietikäinen tekee pikimmiten kalenterikutsun.

7. Kokouksen päättäminen

Kokousisäntä Coreplastia kiitettiin hyvistä järjestelyistä ja kokous päätettiin klo 11.58.

Pirjo Pietikäinen 
Ruiskuvalujaoston sihteeri 


